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PŘEKVAPENÍ PRO DĚTI Z MŠ URXOVA V HRADCI KRÁLOVÉ 

Mateřská škola KLÍČEK v ul. Urxova, Hradec Králové se již po druhé zaregistrovala do čtenářské 
pregramotnosti MAMI, TATI, POJĎME SI ČÍST, pod záštitou MŠMT a osobní záštitou 
2.náměstkyně hejtmana pro oblast školství a poslankyně Poslanecké sněmovny PČR paní 
Mgr. Jany Berkovcové a den 15.dubna 2025 byl jejich dnes slavnostním, protože se konala 
závěrečná aktivita, kdy do školky přijel protagonista aktivity a ředitel Nadačního fondu LEPŠÍ 
ŽIVOT Ing. Josef Vavřík. Paní ředitelka Bc. Kateřina Nováková, přivítala v malém oddělení, které 
bylo vyzdobena všemi obrázky, jež děti malovaly, hosty a nejvíce hosta nejcennějšího, a tím byl 
bývalý primátor města Hradce Králové Prof. PharmDr. Alexander Hrabálek, CSc., který měl ve 
školce svou vnučku a po té musela odejít ke starším dětem, kde se pokračovalo pak o hodinu 
později a průběh probíhal všude stejně. Protagonista aktivity byl představen jako „pán, který 
dětem půjčil knihy“.  

Pak se protagonista aktivity ujal slova a ptal se dětí, jak se mají a zda vědí proč je ve školce, náhle 
se ale klepl do čela a říká dětem: „Já jsem na něco zapomněl“. Děti vypadaly smutně a nevěděly 
na co protagonista aktivity zapomněl. „Co má člověk udělat, když někam přijde?“ „Pozdravit, znělo 
od dětí. A tak došlo k nápravě, protagonista aktivity se omluvil, že nepozdravil, a tak to napravil 
hlasitým pozdravem a představil se jako Pepa. 

„Přišel jsem si s Vámi zazpívat písničku KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD a vzal jsem si na to 
hudební nástroj, víte jak se jmenuje? Mám ho v tomto kufru.“ „To je piano“ znělo od většiny dětí, 
ale jeden hošík říká „To je harmonika“. A tak za zvuku harmoniky si všichni zazpívali. Potom Pepa 
si vzal malou židličku, sedl si k dětem a vyprávěl jim příběh o tom JAK KARLÍK S TOMÁŠKEM 
NAŠLI DĚDEČKOVU KOUZELNOU KNIHU, KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO ŽIVOT a dozvěděli se 
pak, že každá kniha je kouzelná, když obsahuje v sobě nějaká poučení a my se podle těchto 
poučení řídíme, tak se změní i náš život.  

„A teď Vám ukáži největší a nejmenší 
knihu.“ Ta největší kniha je velmi 
zajímala a když viděly nejmenší knihu, 
tak se ozval hlasitý smích.  

 

Pepa pak ale říká: Když 
jsme si povídali o té 
kouzelné knize, tak jsem si 
vzal sebou i mojí kouzelnou 
knihu. Chcete jí vidět?“ „Ano“, volaly všechny děti. A tak Pepa 
vytáhnul z tašky svou kouzelnou knihu, a tou byla BIBLE a když ji 
otevřel, děti spatřily, že na každé stránce je hodně kouzel. Jejich 
radost stoupla, když se dozvěděly, že si ze školky odnesou domů 

svou 1.kouzelnou knihu, a to PAVLÍKOVA CESTA DO NEZNÁMA z nakladatelství ADVENT-
ORION, kterou pro ně zakoupila investiční skupina J.B. Corporation s.r.o. 
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Ale nejdříve musely přijít, pozdravit, podat ruku, 
podívat se do očí a představit se. V malém 
oddělení podávaly ruku bývalému primátorovi 
panu Hrabálkovi a ve velkém oddělení si 
podávaly ruku se svou paní ředitelkou MŠ paní 
Novákovou. Jakmile sáhly na knihu nesměly 
zapomenout poděkovat, jinak by svou 
kouzelnou knihu nedostaly. A nakonec to 
zvládly i ty, které se styděly anebo jim 
představování dělá problémy. K darované knize 

jim ještě Veronika Hrdá, jako garantka projektu, připravila krásné pamětní listy. 

 

I s knížečkami se pak všichni vyfotily, aby tak mohla být fotografie i s kouzelnými knihami zaslána 
sponzorovi, a to společnosti J.B.Corporation s.r.o. 

  

Velmi bylo příjemné i pozorovat některé děti, které si s radostí 
prohlížely svou první kouzelnou knihu a ono to opravdu 
vypadalo, jakoby četly, dokonce jedna dívka četla své 
kamarádce a ona si lehla a chtěla při tom spát. 
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Zeptali jsme se hosta, bývalého primátora města Hradec Králové Prof. PharmDr. Alexandra 
Hrabálka, CSc. 

Jak na Vás tato aktivita působila? 

„Mám z této aktivity opravdu velkou radost, protože vnímám, jak málo se čte dětem v rodinách a 
myslím, že tato aktivita může mnohému pomoci a děti na to budou rády vzpomínat celý život. 
Jelikož tady mám i svou vnučku, tak vnímám jak se učitelky dětem věnují a vedou je také ke knize, 
což jsou pro všechny děti důležité kroky pro jejich duchovní rozvoj.“ 

Zeptali jsme se i paní ředitelky Bc. Kateřiny Novákové: 

Jak hodnotíte celý průběh a splněnost cílů této aktivity? 

„Celý náš učitelský sbor vnímá, jak se snižuje pozornost dětí, mnohdy se nedokáží soustředit a 
odbíhají od tématu a mnohdy nepomáhají ani kontrolní otázky. Prostě záleží na rodině, na přístup 
u rodičů k výchově jejich dítěte, na jejich důslednosti. Jsem moc ráda za tuto 5-ti týdenní aktivitu. 
I když to byla pro nás někdy honička, přesto vnímám, že někteří rodičové naučili s dětmi disciplíně, 
takže cíle byly rozhodně naplněny. Jsem moc vděčná za práci všech učitelek, poděkování patří 
garantce této aktivity v MŠ, a to Veronice Hrdé a všem jejím k kolegyním – Lucii Podrábské, Kateřině 
Vavřinové, Martině Kašparové a Sabině Součkové, ale hlavní poděkování patří hlavně rodičům dětí, 
že vše zvládli, spolupracovali a vše dotáhli do zdárného konce, protože bez nich by to prostě nešlo.  

Děkujeme za rozhovor a přejeme Vaší školce mnoho spokojených nejen rodičů a dětí, ale také 
radost z práce, kterou vykonáváte. 

 

Text: Ing. Josef Vavřík 

Foto: Veronika Hrdá 

 


